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Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 
 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. május 08. napján az 
Önkormányzat Hivatal épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1833 órai kezdéssel 
megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képviselő 
   - Németh Dezső, települési képviselő  
  - Tamás Béláné, települési képviselő 
  - Toplak Tiborné, települési képviselő.                                                                                   
 
Tanácskozási joggal:  - Császár László, jegyző, 
   - Leitnerné Nagy Judit, pénzügyi csoportvezető, 
   - Kertész Gyula és Bali András a Baki Sportegyesület képviseletében. 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési 
képviselőből 6 fő jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv 
hitelesítésre Toplak Tiborné és Németh Dezső települési képviselőket kéri fel, melyet a 
képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadott. Ezt követően javaslatot tett, hogy a 
napirendek az alábbiak szerint kerüljenek megtárgyalásra: 
 
A javaslattal a testület egyetértve – 6 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
az alábbi napirendet fogadja el:  
 

 
1. Beszámoló az Sportegyesület munkájáról. 
 
2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott 
hatáskörében tett intézkedéseiről. 

 
3. Az Önkormányzat 2013. évi költségvetésének módosítása, az Önkormányzat 

zárszámadása. 
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi 
csoportvezető. 
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 4. Közterület elnevezésének rendjéről szóló önkormányzati rendelet megalkotása. 
  Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
 5.  Államháztartáson kívüli forrás átadás-átvételről szóló önkormányzati rendelet 

megalkotása. 
  Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 

6. Óvoda épületének felújítása. 
Előadó:  Molnár Károly polgármester. 

 
7. A Baki Hegyi Út csapadékvíz elvezetése és az út felújítása. 

Előadó:  Molnár Károly polgármester. 
 

8. Parkoló kialakítása a „Rendőr-háznál”. 
Előadó:  Molnár Károly polgármester. 

 
9. Egyebek. 

9.1. Autóbuszvárók. 
9.2. Szociális rendelet módosítása. 
9.3. Baki Hegyi út aszfaltozása. 
9.4. Sportöltöző épületének belső felújítása. 
9.5. Telekalkítás. 
9.6. Egyéb felvetések. 

 
 
 

A napirendek tárgyalása: 
 

 1. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a 
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester 
átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről. 

 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerint került 
kiküldésre a tájékoztató a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, az átruházott 
hatáskörben tett intézkedésekről szóló tájékoztatót jelen jegyzőkönyv 2. számú melléklete 
szerinti tartalommal tartotta meg. A két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről 
Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerint számolt be. Elmondta, hogy a temetőben 
ismét kitörtek két fát. Kamera felszerelésével kellene orvosolni a problémát. 
 
Toplak Tiborné, települési képviselő: Be kellene inkább végre csukni a kaput, ha már 
megvan. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
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41/2014. (V. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés közötti 
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót és a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót tudomásul 
vette. 

 
 2. Beszámoló a Sportegyesület munkájáról. 
 
 
Bali András, tag: Megköszöni a lehetőséget, hogy a testület ülésén számolhat be az 
Egyesület munkájáról, terveiről. Elmondja, hogy az elnök Úr sajnos munkahelyi elfoglaltság 
miatt nem tudott részt venni az ülésen. A felnőtt csapat az előző bajnoki idényben a 9. 
helyen, a tartalékcsapat pedig a 13. helyen végzett. Sajnos 1-2 meghatározó játékos távozott 
az idén, de az ősszel nehezen indult szezonban a tavaszra belehúztak, így most a 
középmezőny hátulján helyezkedik el a baki csapat. Az idei évben több a baki lakos játékos 
a csapatban. Az Önkormányzattól kapott anyagi támogatásból 210 e Ft-os sportfelszerelésre, 
243 e Ft-ot útiköltségre, 121 e Ft-ot a versenyeztetés egyéb költségeire, 20 e Ft-ot pedig 
bankköltségre, játékosoknak üdítő és szendvics vásárlásra fordítottak. 
 
Kertész Gyula, szakvezető: A csapatot segíteni kell, elsősorban anyagilag. Most a bakiak 
aránya 90 %-os a tartalékcsapatban, 70 %-os a nagycsapatban.  
 
Németh Dezső, települési képviselő: Az idei 8. osztályból többen fociznak, akik hamarosan 
a baki csapatban játszhatnának. Ha több fiatal, tehetségek kerülne be a csapatba, az erősíteni 
az együttest. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A TAO-s pályázatokkal mi hír? 
 
Kertész Gyula, szakvezető: Nagyon erős feltételek vannak, nehéz megfelelni azoknak. 
Meg kell gondolni, hogy megéri-e a pályázás. Ha ugyanis támogatást kapunk az MLSZ-től, 
akár egy ellenőrzött edzés vagy meccs elmaradása esetén is megvonják az egész támogatást. 
A pályázat jó lehetőség, de csak akkor, ha a játékosok komolyan veszik a focit. Az egyesület 
számára a sportöltöző belső felújítása lenne a legfontosabb, erre kellene anyagi támogatás az 
önkormányzattól. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Volt két pályázat, amelyben az önkormányzat részt 
vett. A LEADER-pályázatot elutasították, de a műfüves pályázat önrészéből fel lehetne 
teljesen újítani a sportöltözőt és még buszvárókat is építhetnénk. Vannak fontosabb dolgok 
is a faluban, mint a műfüves pálya. 
 
Molnár Károly, polgármester: Az előzetes, sajtóban megjelent hírek szerint 2015. évi 
megvalósulással nyert a baki pályázat. Erről még nem érkezett hivatalos értesítés, így csak 
annak beérkezte után mondhatjuk véglegesnek a pályázat elnyerését. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
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42/2014. (V. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete a Baki 
Sportegyesület munkájáról, működéséről szóló beszámolót 
elfogadja. 

 
 
A napirend tárgyalását követően a Sportegyesület képviselői a testületi ülésről 
1900 órakor távoztak . 

 
 

3. Az Önkormányzat 2013. évi költségvetésének módosítása, az 
Önkormányzat zárszámadása. 
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi 
csoportvezető. 

 
 
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezető: A 2013. évi költségvetés módosítása 
tárgyában az előterjesztés jelen jegyzőkönyv 4. számú melléklete szerint, a zárszámadás 
pedig a 5. számú melléklete szerinti tartalommal került kiküldésre. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem merült fel, 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 3/2014. (V. 12.) önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 4/2013. (III. 18.) 
önkormányzati rendelet módosításáról, mely jelen jegyzőkönyv 6. számú 
mellékletét képezi. 
 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem merült fel, 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 4/2014. (V. 12.) önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtásáról, mely 
jelen jegyzőkönyv 7. számú mellékletét képezi. 
 

 
 

43/2014. (V. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak Község Önkormányzati Képviselő-testülete az önkormányzat 
saját bevételeinek és az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő 
fizetési kötelezettségeinek a 2013. évi költségvetési évet követő 
három évre várható összegét az alábbiak szerint állapítja meg: 
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Megnevezés 
  

 Sor- 
szám 

  

 Tárgyév 
 

Saját bevétel és adósságot 
keletkeztető ügyletből eredő 

fizetési kötelezettség a 
tárgyévet követő 

2013. 
Eredeti 

2013. évi 
teljesítés 

2013. I. 
félévi 

teljesítés 
%-a 

2014. év 
terv 

2015. év 
terv 

2016. év 
terv 

 Helyi adók  01 52100 70279 135 % 53000 54000 55500 
 Osztalékok, koncessziós díjak  02 602 602 100% 
 Díjak, pótlékok, bírságok  03 500 555 111% 500 300 300 
 Tárgyi eszközök, immateriális 
javak, vagyoni értékű jog 
értékesítése, vagyonhasznosításból 
származó bevétel 

 04

5223 
 

3728 71 % 

   

 Részvények, részesedések 
értékesítése 

 05

 Vállalat értékesítéséből, 
privatizációból származó bevételek 

 06

 Kezességvállalással kapcsolatos 
megtérülés 

 07

 Saját bevételek (01+... +07)  08 58425 
 

71436 
 

122% 53500 54300 55800 

 Saját bevételek (08. sor) 50%-a  09 29213 35718 
 

122 % 26750 27150 27900 
 

 Előző év(ek)ben keletkezett 
tárgyévet terhelő fizetési 
kötelezettség (11+...+17) 

 10  
     

 Felvett, átvállalt hitel és annak 
tőketartozása 

 11       

 Felvett, átvállalt kölcsön és annak 
tőketartozása 

 12

 Hitelviszonyt megtestesítő 
értékpapír 

 13

 Adott váltó  14
 Pénzügyi lízing  15
 Halasztott fizetés  16
 Kezességvállalásból eredő fizetési 
kötelezettség 

 17

 Tárgyévben keletkezett, illetve 
keletkező, tárgyévet terhelő fizetési 
kötelezettség (19+...+25) 

 18
   

   

 Felvett, átvállalt hitel és annak 
tőketartozása 

 19    
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 Felvett, átvállalt kölcsön és annak 
tőketartozása 

 20

 Hitelviszonyt megtestesítő 
értékpapír 

 21

 Adott váltó  22
 Pénzügyi lízing  23
 Halasztott fizetés  24
 Kezességvállalásból eredő fizetési 
kötelezettség 

 25

 Fizetési kötelezettség összesen 
(10+18) 

 26       

 Fizetési kötelezettséggel 
csökkentett saját bevétel (09-26) 

 27 29213 35718 122 % 26750 27150 27900 
 

 
Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy kísérje figyelemmel 
a kötelezettségvállalások teljesítését és erről adjon tájékoztatást a 
képviselő-testület részére.  
Határidő:  féléves és éves beszámolók 
Felelős: Molnár  Károly polgármester 
 
 

 4. Közterület elnevezésének rendjéről szóló önkormányzati rendelet 
megalkotása. 

  Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
 
Császár László, jegyző: Az előterjesztés jelen jegyzőkönyv 8. számú melléklete szerinti 
tartalommal kiküldésre került. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem merült fel, 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 5/2014. (V. 12.) önkormányzati 
rendeletét a közterület elnevezés, átnevezés és a házszámozás rendjéről, mely 
jelen jegyzőkönyv 9. számú mellékletét képezi. 

 
 

 5.  Államháztartáson kívüli forrás átadás-átvételről szóló önkormányzati 
rendelet megalkotása. 

  Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
 
Császár László, jegyző: Az előterjesztés jelen jegyzőkönyv 10. számú melléklete szerinti 
tartalommal kiküldésre került. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem merült fel, 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 6/2014. (V. 12.) önkormányzati 
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rendeletét az államháztartáson kívüli forrás átvételére és átadására vonatkozó 
rendelkezésekről, mely jelen jegyzőkönyv 11. számú mellékletét képezi. 

 
 
 

6. Óvoda épületének felújítása. 
Előadó:  Molnár Károly polgármester. 

 
 
Molnár Károly, polgármester: Az előterjesztést és a műszaki szakértő szakvéleményét 
jelen jegyzőkönyv 12. számú melléklete szerinti tartalommal ismerteti. A tervek szerint a 
tornaszoba padlása tároló szintként is hasznosítható lenne, így az udvari épületek is 
elbonthatók lennének. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A szellőztető rendszer kiépítésének előkészítése is 
fontos lenne jelen beruházás keretén belül, így épületgépészeti szempontból is meg kellene 
vizsgálni az épületet. Indokolt lenne a padozat bontása, szigetelése is. Célszerű lett volna 
egy logikai sorrendet felállítani a beruházás során. A műszaki szakértőtől inkább erre várt 
volna választ, javaslatot. 
 
Molnár Károly, polgármester: A szellőztető rendszer kiépítése nem jelenthet gondot, a 
külső vakolás és a hőszigetelés alá a csöveket be lehet építeni, ez csupán technológiai 
kérdés. A szellőztető rendszer mostani kiépítése jó gondolat, ezzel a későbbi benti nagy 
vésések elkerülhetők, pláne, hogy a tornaszobában a födémet is le kell cserélni. Javasolja, 
hogy mindenképpen keressünk műszaki ellenőrt, aki a kivitelezést ellenőrzi. Mivel a 
kivitelezési határidő nagyon szűk, ezért a kötbérezés lehetőségével is élni kell a 
szerződésben. Az árajánlatot adó Cégek közül a Ropis-Bau most állt neki az orvosi rendelő 
akadálymentesítésének, a reszneki Cég készítette a Faluháznál a babakocsi tárolót. A 
látszatra kedvezőtlenebb ár ellenére az Épít-Pilhoffer Kft-t javasolja megbízni a munkával a 
helyismerete miatt. Véleménye szerint a nyertes ajánlattevő felé alku tárgya lehet, hogy a 
szellőztető rendszer kiépítése is szerepeljen az ajánlati árban. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Mivel a saját költségvetésünkben tervezetthez 
képest még van 2-3 millió forint tartalékunk, beleférhetne a szellőztető rendszer is a 
komplett kivitelezéssel, géppel együtt. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Ki kellene bővíteni a munkák körét a padozat 
cseréjével is. 
 
Molnár Károly, polgármester: A tornaszobát a szellőztető rendszerrel és a padozatcserével 
együtt betervezhetjük, de gondolni kell arra is, hogy a csoportszobák padozatcseréje esetén 
hova tesszük az ott lévő bútorokat. A többi termet folyamatosan, a jövő évben szakaszosan 
kellene felújítani. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ezzel a tervezettel az épület külsőleg megújulva 
szép képet fog mutatni, de belsőleg nem igazán lesz megfelelő. Ha azonban a külső 
szigetelés nem nagy költség, akkor azt is meg kellene csináltatni. Fontos, hogy a szellőztető 
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rendszer esetleges későbbi kivitelezése során a külső szigetelés és az új nyílászárók már ne 
kerüljenek veszélyeztetésre. Véleménye szerint válasszuk ki a kivitelezőt és kérjünk 
kiegészítő ajánlatot a padozat cserére a tornaszobában és a szellőztető rendszer kiépítésére. 
 
Molnár Károly, polgármester: Változatlanul az Épít-Pilhoffer Kft-t javasolja megbízni a 
munkával. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ha amúgy is lesz műszaki ellenőr és kötbér, 
nyugodtan választhatjuk a legolcsóbb ajánlatot. 
 
Császár László, jegyző: Az ajánlatokat teljesen azonos műszaki tartalomra kértük be. A 
műszaki szakértő által készített árazatlan, mennyiségi egységeket és mennyiségeket 
tartalmazó munkalistát küldtük ki valamennyi ajánlatot adó vállalkozó részére. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Az Épít-Pilhoffer Kft. munkáját ismerjük, elégedett a 
Faluház felújítás során végzett munkával is. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Több alkalommal nem ezt hallotta képviselő 
társától, sőt felmerült az a kritika is, hogy miért mindent az Épít-Pilhoffer Kft. kivitelez a 
faluban. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Ő is az Épít-Pilhoffer Kft-t támogatja. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Véleménye szerint nem fér össze a képviselői 
feladattal, hogy a legdrágább ajánlatot válasszuk. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, 1 ellenszavazat mellett, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
44/2014. (V. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Baki Óvoda 
épületének felújítása munkálatok elvégzésével az Épít-Pilhoffer Kft-t 
(8896 Pusztaszentlászló, Béke u. 2., képviseli: Pilhoffer Zoltán 
ügyvezető) bízza meg (jelen jegyzőkönyv 12. számú melléklete 
szerinti árajánlat alapján), melynek fedezetét a képviselő-testület 
2014. évi költségvetése terhére biztosítja. A kivitelezés 
lebonyolításához műszaki ellenőri árajánlatok kerüljenek bekérésre, 
a 2014. augusztus 31-i kivitelezési határidőre kötbér kerüljön 
meghatározásra. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 
Megállapodás aláírására. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős:  Molnár Károly polgármester. 
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7. A Baki Hegyi Út csapadékvíz elvezetése és az út felújítása. 
Előadó:  Molnár Károly polgármester. 

 
 
Molnár Károly, polgármester: Az elmúlt ülésen elhangzottaknak megfelelően árajánlatot 
kértünk a hegyi út árkolási munkáira. A beérkezett három ajánlatot az elmúlt ülésen 
tárgyalta a testület. Kaptur Zoltán baki vállalkozó ajánlata kiegészítésre került az átereszek 
költségével, jelen jegyzőkönyv 13. számú melléklete szerinti tartalommal. A többi ajánlat 
rácsos áteresz kiépítésével számol a temetőnél. Ez nem jó megoldás, célszerűbb a Kaptur 
Zoltán ajánlatában szereplő megoldás, amely szerint a híd átvágásra kerül, erre betonoznak 
rá. Az erdő előtt lenne egy víznyelő, így ezzel a megoldással lényegesen nagyobb lesz a 
temető előtt az áteresztő képesség. A Fehérmajori híd és a temető áteresz kivitelezésénél 
Kaptur Zoltán alvállalkozójaként az Utplan ’95 Kft. végezné a konkrét munkát. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:  

 
45/2014. (V. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza Kaptur 
Zoltán (8945 Bak, Fenyősalja u. 29.) egyéni vállalkozót az alábbi 
munkálatok elvégzésével: 

 a Baki Hegyi Út vízelvezető árkai felújítása bruttó 863.600,- 
Ft díjazás ellenében, 

  a baki köztemető csapadékvíz elvezetőjének cseréjével 
bruttó 225.303,- Ft díjazás ellenében, 

 A Fehérmajori útcsatlakozó kiépítésével bruttó 781.757,- Ft 
díjazás ellenében – a jelen jegyzőkönyv 13. számú melléklete 
szerinti árajánlat alapján).  

A munkák fedezetét a képviselő-testület 2014. évi költségvetése 
terhére biztosítja. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert 
a Megállapodás aláírására. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős:  Molnár Károly polgármester. 
 

 

8. Parkoló kialakítása a „Rendőr-háznál”. 
Előadó:  Molnár Károly polgármester. 

 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 14. számú melléklete szerinti 
tartalommal érkezett ajánlat a parkolók kivitelezésére. A rendőrház füves területén az első 
ablakok vonaláig, 8 méter mélységben készülnének parkolók. Egyeztetett a CBA üzletet 
működtető vállalkozóval, aki a költségekből 200 e Ft-ot vállalna. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Közvetlenül az utcatorkolatba nem lehet parkolót 
elhelyezni, legalább 5 métert el kell hagyni a kereszteződéstől. 
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Németh Dezső, települési képviselő: Az épület mellett hosszanti irányban két parkolóhelyet 
lehet elhelyezni. A többi parkolót az épület mögé lehetne elhelyezni. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Miért van szükség parkolóra? A kereskedő vállalkozó 
részére ne építsünk ki közpénzből parkolót. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Azért kell a parkolóhelyeket kiépíteni, hogy a 
közlekedési káoszt és az állandó balesetveszélyt megszüntessük, valamint megvédjük a 
rendőrházat. Javasolja, hogy az épület mellé két hely, a nyugati oldalon pedig 4 hely 
kiépítésére vonatkozó vázrajz kerüljön benyújtásra a következő ülésre. 
 

A fenti javaslattal a képviselő-testület egyetértett, felkérte a polgármestert a 
szükséges intézkedések megtételére. 

 
 

9.  Egyebek. 
 

9.1. Autóbuszvárók. 
 
Császár László, jegyző: A testület döntésének megfelelően megkértük az engedélyt a 
buszvárók létesítésére. Nehezíti a helyzetet, hogy a Kossuth u. 93. ház előtti és a Válicka 
utcai érintett járdaszakasz állami kezelésben van, ezért a Közlekedésfejlesztési Koordinációs 
Központ is hozzájárulása is szükséges. Az engedély megkérése és az árajánlatok bekérése 
folyamatban van, a következő ülésre már döntési helyzetbe kerülhet a testület. 
 
 

9.2. Szociális rendelet módosítása. 
 
Császár László, jegyző: Az átruházott hatáskör gyakorlásáról szóló tájékoztatóban 
polgármester Úr jelezte, hogy több temetéshez kapcsolódó önkormányzati segély kérelmet el 
kellett utasítani. Célszerű lenne a jövedelemhatár módosítása oly módon, hogy a mindenkori 
öregségi minimumnyugdíj 300 %-ában kerüljön az meghatározásra. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem merült fel, 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 7/2014. (V. 12.) önkormányzati 
rendeletét a szociális igazgatásról és az egyes szociális ellátási formák 
szabályairól szóló 8/2012. (IV. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról, mely 
jelen jegyzőkönyv 15. számú mellékletét képezi. 

 
 

9.3. Baki Hegyi út aszfaltozása. 
 
Molnár Károly, polgármester: A Hegyi úr Alapítvány kuratóriuma ülésezett. Az volt az 
álláspontjuk, hogy az út legrosszabb szakaszán kellene állagmegóvó munkákat végezni. 
Ennek a kb. 150 méteres szakasznak az aszfaltozására jelen jegyzőkönyv 16. számú 
melléklete szerinti tartalommal érkezett ajánlat. Az Alapítványnak jelenleg 800 e Ft áll a 
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rendelkezésére, a munkák elvégzéséhez 1 m Ft összegű támogatást kíván kérni az 
Alapítvány. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Célszerű lenne ezt a szakaszt egyben megcsináltatni 
a hegykapui elágazótól az elágazásig. Kérjenek erre ajánlatot és célszerű lenne, ha az 
Alapítvány a hegyi gazdák között is ismét gyűjtést tartana. 
A Rózsa utca alsó szakaszának az aszfaltozása is jó lenne. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: A Dózsa utca megszélesítése és a kereszteződés 
javítása is célszerű lenne. 
 

A fenti javaslattal a képviselő-testület egyetértett, felkérte a polgármestert a 
szükséges intézkedések megtételére az ajánlatok bekérése tárgyában. 

 
 

9.4. Sportöltöző épületének belső felújítása. 
 
Molnár Károly, polgármester: A Reák-Gép Kft. ügyvezetője, Kertész Gyula Úr, aki a 
Sportegyesület szakmai vezetője a jelen jegyzőkönyv 17. számú melléklete szerinti tartalmú, 
nagyon kedvező ajánlatot nyújtotta be az épület felújítására. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ez az a pályázat amit az Egyesület nem adott be, 
vagy az nem nyert. Nem vitatható a felújítás szükségessége, mert az épület nagyon rossz 
állagú. De csak egy ajánlat van és pályázni is lehetett volna a szükséges forrás elnyerésére. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
4 igen szavazattal, 2 ellenszavazat mellett, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
 

46/2014. (V. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a Reák-
Gép Kft-t (8900 Zalaegerszeg, Platán sor 36., képviseli: Kertész 
Gyula ügyvezető) a baki Sportöltöző belső felújításával bruttó 
1.431.011,- Ft díjazás ellenében, a jelen jegyzőkönyv 17. számú 
melléklete szerinti árajánlat alapján.  
A munkák fedezetét a képviselő-testület 2014. évi költségvetése 
terhére biztosítja. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert 
a Megállapodás aláírására. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

9.5. Telekalkítás. 
 
Molnár Károly, polgármester: Ismét napirendre került a település nyugati részén a 
Fenyősalja utca után szakaszon a telekalakítás kérdése. Verein József Úr, a LE-KO Kft. 
korábbi ügyvezetője megkereste ebben az ügyben. Különös aktualitást ad az ügynek, hogy 
mind az iskolában, mind az óvodában egyre nehezebb az osztálylétszámok biztosítása. Ha 
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lenne azonban telek, lenne gyermekes építkező, beköltöző a faluba. A telekalakításnak csak 
akkor lehet reális esélye, ha 3 m Ft körül lehetne közművesítve értékesíteni a telkeket. Közel 
5 hektáros területről van szó, amelyen 43 darab 800 és 1000 m2 közötti telek kerülhetne 
kialakításra a Rendezési Terv szerint. Első körben az lenne a szükséges, hogy a nyolc 
érintett földtulajdonos nyilatkozzon, hogy van-e eladási szándéka, ha igen milyen áron, 
illetve, hogy az eladás helyett nem igényelnének-e inkább telket. Az a javaslata, hogy az 
önkormányzat csupán  közvetítői szerepet vállaljon a felek között, megszólítva a 
tulajdonosokat, megtudakolni a szándékukat. 
 
 

9.6. Egyéb felvetések. 
 
1.  
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ismét érdeklődik, mi a hír a kommunális naptárról. 
 
Molnár Károly, polgármester: Többször egyeztetett Hittig Úrral, a jövő hétre ígérte az 
anyagot. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Nem érti, mi az oka a késlekedésnek, már május 
van, a naptár meg még nem készült el. Itt 40 e Ft-tal játszunk, de a másik oldalon már 
elszórtunk 16 m Ft-ot. 
 
2.  
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A Rákóczi utcai telek ügyét már jelezte, ahol 
hegyekben áll az építőanyag. 
 
Molnár Károly, polgármester: A telek magántulajdonú, a törmelék nem veszélyes 
hulladék, hanem építőanyag, amelyet a tulajdonos elmondása szerint a saját háza építéséhez 
fog felhasználni. Addig is kerítéssel fogja eltakarni az utcafrontról. 
 
3.  
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Az iskola előtt az útpadka javítása nem történt meg, 
esős időben lehetetlen ott megállni, annyira sáros. 
 
Molnár Károly, polgármester: A fogorvosi rendelő parkolójával együtt fogja az Utplan 
Kft. megjavítani a padkát, legyalulják és mészkőborítást kap. 
 
4.  
Farkas Tamás Attila, alpolgármester:  

 Ha a közmunkások az Orbán szobornál gyomirtóznak, a kavicsra ne fújjanak a 
szerből, mert az utcában lakó gyermekek előszeretettel játszanak ott a kavicsban. 

 A Táncsics utcában magas az útpadka, ami akadályozza a csapadékvíz elfolyását. 
Külön gond, hogy a lakók többsége betemette az árkot. 

 Molnár Károly, polgármester: Ha a temetői parkoló kapacitását vesszük 
figyelembe ez néha még előnyös is, legalább van hol megállni autóval. 
 Javasolja, közzétenni a Baki illetőségű azon szervezetek listáját, akinek az adó 1 %-

át fel lehet ajánlani. 
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5. 
Németh Dezső, települési képviselő: A hétvégi tűzoltó rendezvényen kérte Vígh László 
országgyűlési képviselő Úrtól, hogy hívja meg a baki testületet egy Parlamenti bemutatóra. 
Képviselő Úr ettől nem zárkózott el, bízzuk meg ebben az ügyben a polgármestert a 
kapcsolattartással. 
 
6. 
Németh Dezső, települési képviselő: Fel fog állni egy zalai hagyományőrző 
honvédalakulat, melynek már két baki tagja van. Kéri, hogy az egyenruhák elkészítését 
támogassa a testület 30 e Ft-tal. 
Molnár Károly, polgármester: Ha az egyesület hivatalos bejegyzése meglesz, állapítsunk 
meg támogatást. 
 
  A fentieket a képviselő-testület tudomásul vette. 
 
 
 
Mivel egyéb, további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a polgármester a képviselő-
testület nyílt ülését 2133 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 
 

k.m.f.    
 
 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                                jegyző 
 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
 Toplak Tiborné                 Németh Dezső             
            települési képviselő                 települési képviselő 
 
 


